

Ministry of Agriculture,
Food and Agribusiness

Office of the Minister

77 Grenville Street, 11th Floor
Toronto, Ontario M7A 1B3
Tel: 416-326-3074

Ministère de l'Agriculture,
de l'Alimentation et de l'Agroentreprise

Bureau du ministre

77, rue Grenville, 11^e étage
Toronto (Ontario) M7A 1B3
Tél. : 416 326-3074



January 12, 2026

Connie Parent
Clerk
Township of North Kawartha
c.parent@northkawartha.ca

Dear Connie Parent:

I am pleased to announce that the 2026 Agricultural Impact Assessment (AIA) Guidance Document is now available on Ontario.ca as [Publication 861: Agricultural Impact Assessment \(AIA\) Guidance Document](#) and the [Environmental Registry of Ontario](#). This updated guidance reflects stakeholder input and recent provincial policy changes, and is intended to support municipalities, consultants and interested parties in meeting the agriculture impact assessment requirements of the Provincial Planning Statement, 2024.

Agricultural impact assessments are an important tool for identifying and addressing the potential impacts of non-agricultural development on the agricultural system, promoting compatibility between agricultural and non-agricultural land uses, and supporting thoughtful land use planning and the long-term viability of Ontario's agricultural sector.

Ontario farms contribute significantly to local economies while supporting access to high-quality food both domestically and globally. The agri-food sector employs over 836,000 people and contributed \$48.8 billion to our provincial economy. Our government is committed to supporting the growth of the agriculture and food industry, which is why we released [Grow Ontario: a provincial agri-food strategy](#) to strengthen the agri-food sector, support economic growth, and ensure an efficient, reliable and responsive food supply for Ontarians.

I want to take this opportunity to thank you for your ongoing commitment to supporting the long-term viability of agriculture alongside planning for growth in Ontario. Should you have any questions about the Agricultural Impact Assessment guidance, please contact OMAFA staff at: www.ontario.ca/page/agricultural-land-use-planning-staff.

Sincerely,

Trevor Jones
Minister of Agriculture, Food and Agribusiness



Good things grow in Ontario
À bonne terre, bons produits

Ministry Headquarters: 1 Stone Road West, Guelph, Ontario N1G 4Y2
Bureau principal du ministère: 1, rue Stone ouest, Guelph (Ontario) N1G 4Y2

Le 12 janvier 2026

Bonjour,

J'ai le plaisir d'annoncer que le Document d'orientation sur l'évaluation des répercussions sur l'agriculture (ERA) est désormais accessible sur [Ontario.ca](https://ontario.ca) et le [Registre environnemental de l'Ontario](#). Ce document d'orientation actualisé reflète les observations des intervenants ainsi que les changements intervenus récemment dans la politique provinciale. Il vise à appuyer les municipalités, les experts-conseils et les parties intéressées à respecter les exigences d'évaluation des répercussions sur l'agriculture de la Déclaration provinciale sur la planification, 2024.

Les évaluations des répercussions sur l'agriculture sont un outil important pour circonscrire et régler les potentielles répercussions d'un aménagement non agricole sur le système agricole, promouvant la compatibilité entre les utilisations des terres à des fins agricoles et non agricoles, et favorisant la planification réfléchie du territoire et la viabilité à long terme du secteur agricole ontarien.

Les exploitations agricoles de l'Ontario contribuent de façon importante aux économies locales tout en favorisant l'accès à des aliments de qualité supérieure tant à l'échelle nationale qu'à l'échelle mondiale. Le secteur agroalimentaire emploie plus de 836 000 personnes et a contribué à hauteur de 48,8 milliards de dollars à notre économie provinciale. Notre gouvernement est déterminé à soutenir la croissance de l'industrie agricole et alimentaire, raison pour laquelle nous avons publié la [stratégie Cultiver l'Ontario : une stratégie provinciale pour le secteur agroalimentaire](#), afin de renforcer le secteur agroalimentaire, de favoriser la croissance économique et de garantir un approvisionnement alimentaire efficace, fiable et réactif pour la population ontarienne.

Je tiens à profiter de cette occasion pour vous remercier de votre engagement continu à soutenir la viabilité à long terme de l'agriculture parallèlement à la planification de la croissance en Ontario. Si vous avez des questions concernant le Document d'orientation sur l'évaluation des répercussions sur l'agriculture, je vous invite à communiquer avec le personnel du MAAAO : <https://www.ontario.ca/fr/page/personnel-de-lunite-de-la-planification-de-lutilisation-des-terres-agricoles>.

Je vous prie d'agréer nos salutations distinguées.

Le ministre de l'Agriculture, de l'Alimentation et de l'Agroentreprise,


Trevor Jones

Did you know about the Farmers' Wellness Initiative?

- Your mental health is important! If you're a farmer or a member of a farm family and in need of mental health support, please call 1-866-267-6255 and arrange to speak with a professional today.
- For additional resources visit: <https://farmerwellnessinitiative.ca/>.